
Terwijl u dit leest, verdwijnt er ergens op de wereld 

een dier- of insectensoort. Door de impact van 

onze manier van leven neemt de biodiversiteit de 

afgelopen jaren honderd tot duizend keer sneller 

af dan als natuurlijk wordt beschouwd.1 Deze 

ontwikkeling bedreigt niet alleen de natuur, maar 

óók het overleven van de mens.  

 

Wat kunnen wij doen om biodiversiteit te 

beschermen, de transitie naar een meer 

duurzame toekomst te versnellen en onze  

klanten daarin te begeleiden? Tien vragen aan 

Anne Crijns, ESG-analist in het Sustainability 

Centre, over het nieuwe biodiversiteitsbeleid van 

Van Lanschot Kempen en wat dit betekent voor 

onze beleggingen. 

1  Sustainable Development Goals (2015) 
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Een wereld zonder insecten of veel andere diersoorten  
is minder ver weg dan we denken? 

In de afgelopen vijftig jaar is het aantal diersoorten met 69% afgenomen en 
een miljoen diersoorten wordt binnen afzienbare tijd met uitsterven bedreigd, 
becijferden de Verenigde Naties in 2019. Daardoor worden ecosystemen 
verstoord en dat heeft verregaande gevolgen, ook voor de mens: bijvoorbeeld 
wat betreft de voedselzekerheid en een grotere kwetsbaarheid voor 
natuurrampen.

Wat heeft dit met ons als vermogensbeheerder te 
maken? 

Het verdwijnen van soorten en het verstoren van ecosystemen is het grote 
verhaal, maar dat heeft ook impact op ons en op onze klanten. De economie 
heeft niet alleen invloed op, maar is ook afhankelijk van biodiversiteit. Daar 
zijn moeilijk exacte cijfers op te plakken, maar een berekening van het Wereld 
Economisch Forum laat zien dat circa de helft van het wereldwijde bruto 
nationaal product in gemiddelde of hoge mate afhankelijk is van de natuur. 
Ook bleek al in 2020 uit een analyse van De Nederlandsche Bank dat de 
afname van de biodiversiteit financiële instellingen raakt en dat wij rekening 
moeten houden met deze risico’s. Daarom hebben wij nu een vernieuwd 
biodiversiteitsbeleid opgesteld. 

Wat willen wij met dit beleid bereiken? 

Onze prioriteit ligt bij het beschermen van het vermogen van onze klanten. 
Dit doen wij door goed naar de toekomstige ontwikkelingen te kijken en 
klanten te begeleiden door de transities die nodig zijn voor een duurzame 
toekomst. Daarbij willen wij natuurlijk ook actief bijdragen aan het tegengaan 
van klimaatverandering en de afname van biodiversiteit. Deze twee zijn sterk 
met elkaar verbonden: gaat het slecht met het ene aspect, dan zie je ook het 
andere verslechteren. 

Wij begrijpen steeds beter de interactie tussen 
biodiversiteit en onze beleggingen – en zien 
daarmee de noodzaak om het centraal in ons 
beleggingsproces te integreren

Erik van Houwelingen, Executive Board member  
Van Lanschot Kempen
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Je noemde transities, welke transities denk je dan aan? 

Wij staan voor drie belangrijke transities: de energie, voedsel- en 
materiaaltransitie. Wij willen klimaatverandering beperken en de afname 
van biodiversiteit stoppen en daarvoor zijn alle drie de transities van belang. 
Vooral de voedseltransitie staat wat betreft biodiversiteit centraal. Landbouw 
is steeds meer in de greep geraakt van ‘meer voor minder’ en dat is de sector 
die grote impact heeft op het verlies aan biodiversiteit. De manier waarop 
voedsel wordt geproduceerd en geconsumeerd zou dus moeten veranderen.

Wij leggen in ons biodiversiteitsbeleid de focus op 
ontbossing. Waarom? 

Wij hebben afgelopen jaren verschillende analyses uitgevoerd om onze 
risico’s, impact en afhankelijkheden met betrekking tot biodiversiteit te 
bepalen. Op basis van deze analyses hebben we besloten eerst te beginnen 
met ontbossing. Dit is een belangrijk thema, aangezien de wereld inmiddels 
een derde van alle oorspronkelijk bossen kwijt is geraakt, vooral door 
activiteiten van de mens. Dat heeft een sterk negatieve invloed op de 
biodiversiteit. Landbouw en het huidige voedselsysteem zijn daar voor een 
groot deel verantwoordelijk voor. 

Hoe kunnen we deze problemen aanpakken?

Wij gebruiken vier instrumenten om beleggingen te verduurzamen en 
deze instrumenten zetten wij ook in om onze impact op de afname van 
biodiversiteit te voorkomen, te verminderen en om te keren. De vier zijn: 
uitsluitingen, ESG-integratie, actief aandeelhouderschap en oplossingen met 
een positieve impact. We gebruiken deze om te bepalen in welke bedrijven 
we wel of niet beleggen en om onze invloed bij bedrijven aan te wenden. 

Welk instrument speelt de belangrijkste rol? 

ESG-integratie, waar ook screening onder valt, is hierbij een van de 
belangrijke instrumenten. Als wij een belegging overwegen, dan is de zorg 
voor biodiversiteit een belangrijk onderdeel van de due diligence die wij 
uitvoeren. Ook rapporteren wij over de Principle Adverse Indicators (PAI’s), 
een lijst met duurzaamheidsfactoren opgesteld door de EU, waarmee 
bedrijven rekening houden bij hun beleggingsbeleid. Vooral PAI 7 (‘activiteiten 
die een negatieve impact hebben op de biodiversiteit’, red.) houdt direct 
verband met biodiversiteit. 

En hoe kunnen we de andere instrumenten inzetten?

Als actieve aandeelhouder zullen wij vaker met bedrijven de dialoog aangaan 
over biodiversiteit, naast tal van andere onderwerpen. Wij zijn ook lid van 
verschillende beleggersinitiatieven om biodiversiteit te bevorderen en 
onderzoeken nu of we ons nog bij andere collectieve engagementacties willen 
aansluiten. Dergelijke initiatieven hebben een grote boost gekregen na de 
COP15, de biodiversiteitstop die afgelopen december is gehouden. Dat was 
misschien wel een soort ’Parijs-momentje’ voor biodiversiteit. 

Welke problemen komen wij tegen? 

Waar beleggers nog veel tegenaan lopen is de beschikbaarheid van gegevens. 
Hoe meet je biodiversiteit en de invloed van bedrijven daarop? Toch is daar 
al goed mee te werken, bijvoorbeeld door te kijken naar zaken als water- en 
landgebruik, ontbossing, lozing van giftige stoffen en naar afhankelijkheid van 
de natuur.
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Bewustwording is ook voor ons heel 
belangrijk. Wij gaan dit jaar met onze 
pensioenklanten de invloed bespreken 
die biodiversiteit heeft op hun portefeuille 
en onderzoeken welke afhankelijkheden 
er zijn. Dat leidt uiteindelijk tot aanvullend 
beleggingsbeleid. Wij informeren onze 
klanten ook over de mogelijkheden op 
dit thema samen te werken met andere 
pensioenfondsen. 

René Vrijbloed, Fiduciair Manager

Biodiversiteit zal in 2023 een grotere rol 
krijgen bij zowel de initiële als de jaarlijkse 
beoordeling van vermogensbeheerders. 
Het beursgenoteerde productaanbod 
voor biodiversiteit staat echter nog in 
de kinderschoenen, wij zien momenteel 
vooral kansen om middels niet-beurs-
genoteerde (impact) beleggingen aan het 
thema bij te dragen.

Titus Witteveen, Manager Research Selection

Anne Crijns
ESG-analist Sustainability Centre

Biodiversiteit wordt een steeds belang-
rijker onderwerp voor onze klanten en 
voor ons als beleggers. Het is een nieuw 
onderwerp in de beleggingswereld waar 
weinig standaarden voor zijn. Daarom 
onderzoeken we nu hoe we biodiversiteit 
het best kunnen integreren in onze 
vermogensbeheerpropositie, bijvoorbeeld 
bij de selectie van onze fondsmanagers. 

Mark Hagen, vermogensbeheer Private Clients
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Waar hoop je volgend jaar te staan? 

Bewustwording is een belangrijk aspect. We gaan de komende tijd 
medewerkers, klanten én bedrijven waar wij in beleggen veel meer bewust 
proberen te maken van het belang van biodiversiteit en hoe wij daarbij onze 
beleggingen kunnen verduurzamen. Maar ik geef hierover nog graag het 
woord aan andere collega’s.
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Beethovenstraat 300
1077 WZ Amsterdam
Postbus 75666
1070 AR Amsterdam

T +31 20 348 80 00
E sustainabilitycentre@vanlanschotkempen.com 
vanlanschotkempen.com/en/sustainability

Disclaimer
De informatie die is opgenomen in deze publicatie is uitsluitend bestemd voor algemene 
doeleinden. Deze publicatie is geen aanbod en u kunt aan deze publicatie geen rechten 
ontlenen. Bij de totstandkoming van deze publicatie hebben wij de grootst mogelijke 
zorgvuldigheid betracht bij de selectie van externe bronnen. Wij kunnen niet garanderen 
dat de informatie van deze bronnen die in deze publicatie is opgenomen juist en volledig 
is of in de toekomst zal blijven. Wij aanvaarden geen aansprakelijkheid voor druk- en 
zetfouten. Wij zijn niet verplicht de informatie die we hebben opgenomen in deze 
publicatie te actualiseren of te wijzigen. Alle rechten ten aanzien van de inhoud van de 
publicatie worden voorbehouden, inclusief het recht van wijziging.

Overige informatie
Van Lanschot Kempen NV is statutair gevestigd aan de Hooge Steenweg 29, 5211 JN te 
’s-Hertogenbosch, KvK nr. 16038212 met btw-identificatienummer NL001145770B01, is 
als bank geregistreerd in het Wft-register en staat onder toezicht van De Nederlandsche 
Bank NV (DNB), Postbus 98, 1000 AB Amsterdam, en de Autoriteit Financiële Markten 
(AFM), Postbus 11723 1001 GS Amsterdam. Eventuele klachten kunt u richten aan  
Van Lanschot Kempen NV of de afdeling Klachtenmanagement van het hoofdkantoor, 
Postbus 1021, 5200 HC ’s-Hertogenbosch.
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